
   
 

19. juni 2017 
 
 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. renovering af boliger:  
 
1. Hvad er Naalakkersuisuts overordnede renoveringsstrategi på lejeboligområdet? 
 
2. Overvejer Naalakkersuisut før hver enkelt renovering om det bedre kan betale sig at bygge nyt? 
 
3. Er hver enkelt renovering en del af en samlet plan? (Eksempelvis virker det mærkeligt at man vælger at 
renovere altaner på Radiofjeldet uden samtidig at renovere facader) 
(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 

 
Begrundelse 
Det er en kendt sag, at vi i vort land har et stort renoveringsefterslæb på lejeboligområdet. Det betyder, at 
mange mennesker bor i utidssvarende og måske endda sundhedsskadelige boliger. Det er ikke godt. 
 
Renoveringsefterslæbet et til tider så voldsomt, at det eksempelvis kan være farligt at opholde sig på sin 
egen altan på grund af risiko for nedstyrtning. Dette er blandt andet tilfældet på Radiofjeldet i Nuuk. 
 
Her vil man nu påbegynde en større renovering af altanerne, hvilket isoleret set er godt nok, men som set i 
et overordnet billede mest af alt er en lappeløsning. 
 
Jeg efterlyser derfor en samlet strategi for renovering af lejeboliger, og et overordnet svar på, hvorvidt man 
før hver enkelt renovering overvejer om det bedre kan betale sig at bygge nyt. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 
 


